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Vragen van fractie:                       Naam raadslid: Jan Peters
In de kaderbrief 2022 bestempelt de directeur van de OMWB het jaar 2022 op voorhand tot 
een spannend jaar. Dan treedt de Omgevingswet in werking. De kosten daarvan zijn door 
KPMG voor de gemeenten becijferd op 1.1 tot 1.7 miljard euro; dat beweegt zich voor 
Oosterhout tussen de 3,5 en de 5 miljoen euro.

Maar er wachten gemeenten meer nieuwe taken vermeldt de kaderbrief: de normerende 
regeling werkgeboden personenmobiliteit, de Brabantse Ontwikkelaanpak Stikstof (BOS), de 
RES en de transitie veehouderij worden als voorbeelden genoemd. 

De directeur OMWB verwijst voorts naar de opdracht van de deelnemers het kostenniveau 
terug te brengen en verwacht dit voor 4 á 7 % te kunnen realiseren. In één adem noemt hij 
de disclaimer dat het op dit moment onzeker is wat de financiële gevolgen zijn van de 
Omgevingswet. Er moet hoe dan ook rekening worden gehouden met een kostenstijging 
kondigt hij aan.

De ontwikkelingen binnen de OMWB staan niet op zichzelf. Ook op andere terreinen worden 
gemeenten door de rijksoverheid belast met taken waarvan de financiering ongewis is. Op 
welke manier denkt het college van Oosterhout de betaalbaarheid van de in regionaal 
verband uitgevoerde gemeentelijke taken veilig te kunnen  stellen?

Antwoord: Met u maken wij ons zorgen over het overdragen van rijkstaken zonder 
voldoende financiering. Voor taken die wij als gemeente zelf uitvoeren hebben wij de 
gevolgen in beeld en merken we hoe lastig het is om grip te krijgen. Het brengt 
gemeenten er toe om te moeten bezuinigen op terreinen omdat op een ander terrein 
onvoldoende geld van het Rijk mee komt. 

Bij verlengd bestuur, zoals gemeenschappelijke regelingen is dat grip krijgen lastiger. 
Een GR is in het leven geroepen voor een bepaald doel, dus je kunt financiering die je 
tekort komt niet bij een ander domein weg halen. Alternatieven zijn besparen op de 
kosten, alleen kerntaken uitvoeren of het verhogen van de bijdrage van de 
gemeenten. Dat laatste is niet de bedoeling, als raad heeft u dat ook stellig 
aangegeven en de OMWB voert die uitspraak ook zo goed als mogelijk uit. 

Binnen de M50 (het platform voor middelgrote gemeenten) en de VNG wordt er veel 
aandacht besteed aan de financiële positie van gemeenten. De taken die door 
Rijksbeleid bij gemeenschappelijke regelingen terecht komen staan daar misschien 
nog onvoldoende in de schijnwerpers. Wethouder Willemsen is voorzitter van de 
pijler financiën van de M50, hij zal een uitvraag doen bij de gemeenten of zij deze 
problematiek herkennen en in hoeverre dat speelt bij hen. Daarnaast is er een 
wethoudersoverleg financiën in de regio, we zullen het daar ook op de agenda zetten 
om te bespreken hoe met deze toenemende rijkstaken zonder adequate financiering 
om te gaan.   




